

ISSN 1009-3125 CN11-4099/G2

全国中文核心期刊

CSSCI 来源期刊

中国优秀图书馆学期刊

中国人文社会科学核心期刊



Journal of
the National Library of China

國家圖書館學刊

任繼愈題

主管单位：中华人民共和国文化部

主办单位：中国国家图书馆

2015年第2期

双月刊

万方数据

主管单位: 中华人民共和国文化部

主办单位: 中国国家图书馆

主 编: 韩永进

常务副主编: 蒋 弘

编委(以姓氏笔画为序):

卢海燕 孙一钢 吴建中 汪东波 沈国朝

杨沛超 张晓林 陈 力 陈传夫 柯 平

顾 犇 韩永进 蒋 弘 蒋永福

编辑部成员: 蒋 弘 支 娟 张收棉

本期责编: 张收棉

编辑出版:《国家图书馆学刊》编辑部

地 址: 北京市海淀区中关村南大街33号

邮 编: 100081

电 话: 010-88545737

网 址: <http://gtxk.nlc.gov.cn>

承印单位: 北京科信印刷有限公司

国内发行: 北京市报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

(中国国际书店北京399信箱)

JOURNAL OF THE NATIONAL LIBRARY OF CHINA

Vol. 24, No. 2, Apr., 2015

Supervised by: Ministry of Culture of People's
Republic of China

Sponsored by: National Library of China

Edited by: Editorial Office of Journal of the National
Library of China

No. 33 Zhongguancun Nandajie

Haidian District, Beijing 100081, China

E-mail: gtxk@nlc.gov.cn

Website: <http://gtxk.nlc.gov.cn>

Distributed by: China International Book Trading
Corporation

目 录

专题: 基本公共文化服务

- 基本公共文化服务: 概念演变与协同 陈昊琳 004
我国基本公共文化服务研究评述 柯 平等 010
我国基本公共文化服务的理论根源和现实依据 陈 信等 018
构建我国基本公共文化服务体系研究 柯 平等 024

资源建设

- 国家图书馆数字资源整合的探索与实践 曹 宁 张 炜 030
CALIS 资源整合与云服务 王文清等 036
基于域联盟机构知识库的学科网资源聚合研究 都平平 043

管理与服务

- 图书馆旧馆改造探索——以国家图书馆一期
维修改造工程为例 胡建平 陈明颖 049
我国图书馆民国时期文献保护状况调查 林 明等 055
我国高校图书馆学科服务团队建设问题与策略分析 万文娟 063
嵌入科研管理过程的信息服务模式研究
——以中国科学院研究所为例 刘艳丽等 070

技术应用

- 分布式数字资源保存系统与技术架构研究 付鸿鹄 吴振新 082

交流与借鉴

- 芝加哥公共图书馆 YOUmedia 项目分析及启示 张 波 089
新加坡国家图书馆管理局阅读推广活动
可持续发展探析 许桂菊 095

图书馆史研究

- 袁同礼的中国藏书史研究 蔡振翔 104
民国时期民众图书馆的特征解读 张书美 107

业界动态

- 文化部等四部委联合推动《关于加快构建现代公共文化服务体系的意见》贯彻落实(封三) 湖北省成立全民阅读媒体联盟(103)
大英图书馆与诺丁汉大学合作提供免费在线课程(088) 韩国公共图书馆演变成文化复合体(069) 俄罗斯百年图书馆发生火灾(062)

JOURNAL OF THE NATIONAL LIBRARY OF CHINA

Volume 24 Number 2

April 2015 Serial No. 98

Contents

Special Topic: Research on Basic Public Cultural Services

- Basic Public Cultural Services: Concept Evolution and Synergy Chen Haolin 004
- Review of Research on Basic Public Cultural Services in China Ke Ping, et al. 010
- Theory Root and Realistic Basis of Basic Public Cultural Services in China Chen Xin, et al. 018
- Research on the Construction of Basic Public Cultural Service System in China Ke Ping, et al. 024

Resource Construction

- Exploration and Practice of Digital Resource Integration in National Library of China Cao Ning, Zhang Wei 030
- CALIS Resource Integration and Cloud Services Wang Wenqing, et al. 036
- Research on the Aggregation of Subject Network Resources Based on Institutional
Repository in Domain Alliance Du Pingping, et al. 043

Management and Service

- Exploration for Old Library Rebuilding: Taking the National Library of China Phase I Renovation
Project for Example Hu Jianping, Chen Mingying 049
- Survey on the Preservation of Documents in the Period of the Republic of China in
Chinese Libraries Lin Ming, et al. 055
- Analysis on Issues and Strategies of Subject Service Team Construction in Chinese
University Libraries Wan Wenjuan 063
- Study on Information Service Embedded in Scientific Research Management: A Case of Chinese
Academy of Sciences Liu Yanli, et al. 070

Technology Application

- Study on the Distributed Digital Preservation System and Technology Architecture Fu Honghu, Wu Zhenxin 082

Communication and Reference

- Analysis and Enlightenment of YOUmedia Project in Chicago Public Library Zhang Bo 089
- Analysis on the Sustainable Development of Library Reading Promotion Activities of the
National Library Board Singapore Xu Guiju 095

Library History Research

- Yuan Tongli's Study on the History of Chinese Book-Collection Cai Zhenxiang 104
- An Analysis of Characteristics of Civilians Libraries in the Period of the Republic of China Zhang Shumei 107

国内邮发代号: 2-997

国外邮发代号: Q1314

广告许可证: 京海工商广字第 0007 号

定价: 20.00 元

ISSN 1009-3125



万方数据